
Protokół  - projekt 

z XXX sesji Rady Gminy Pawłowice 

odbytej w dniu 21 września 2021 r.  

 

 

XXX sesja Rady Gminy Pawłowice odbyła się w formie stacjonarnej w sali narad Urzędu 

Gminy Pawłowice, obrady rozpoczęto o godz. 15.00 

 

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Punkt 1. 

Otwieram XXX sesję Rady Gminy Pawłowice. Informuję, że sesja Rady Gminy Pawłowice 

odbywa się stacjonarnie w obecności radnych, Wójta i Zastępcy Wójta. informuję, że 

sesja jest transmitowana on-line oraz nagrywana. Administratorem danych osobowych 

utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy Pawłowice. Dane osobowe przetwarzane są 

w celu transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na 

podstawie artykułu 28 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym oraz artykułu 18 ust. 3 

ustawy o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na temat zasad 

przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie BIP gminy Pawłowice. Witam 

wszystkich radnych, którzy uczestniczą w sesji, witam Wójta i Zastępcę Wójta, witam 

kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych powiatowych, 

Komendanta Komisariatu Policji. Witam mieszkańców, którzy obserwują obrady poprzez 

transmisję.  

Radnych poproszę o potwierdzenie obecności na tabletach. Obwieszczam,  

że w obradach uczestniczy 14 radnych, radny Zbigniew Dusza jest nieobecny -  

usprawiedliwiony.  

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

 

Punkt 2.  

Przedstawiam teraz porządek sesji:  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności co już nastąpiło.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Zatwierdzenie protokołu z XXIX sesji z dnia 29 czerwca 2021.  

4. Przedstawienie wykazu pism jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Informacja o działalności urzędu gminy i jednostek organizacyjnych w okresie 

międzysesyjnym.  

6. Informacja o pracach Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Pawłowice na lata 2021-2026.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/231/2020 Rady Gminy 

Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie sposobu ustalania cen  

za wykorzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka 

Sportu.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice uprawnienia  

w zakresie określania wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka Sportu w Pawłowicach.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania stypendium dla uczniów 

pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie Gminy Pawłowice.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał dotyczących konkursów dla uczniów. 

14. informacje Wójta i Przewodniczącego Rady.  

15. Wolne głosy i wnioski. 

 16. Zakończenie obrad.  

 

Czy ktoś ma uwagi bądź poprawki do porządku obrad?  

Poproszę pana Grzegorza Cyrulika o zabranie głosu.  



Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Cyrulik 

Drodzy państwo, ja w tym momencie chciałem złożyć wniosek formalny o wycofanie 

punktu 9. z powrotem do obrad komisji wspólnej Rady Gminy, jak to zwykle przy 

podatkach, podatki wzbudzają wiele kontrowersji, dlatego prosiłbym jeszcze raz 

przegłosować wniosek formalny i wrócić w sprawie podatków do pracy w komisji.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś chciałby głos?  

Poproszę w takim razie służby informatyczne o przygotowanie głosowania.  

Poproszę o głosowanie w sprawie wycofania punktu 9. z porządku obrad.  

Wynik głosowania jest następujący: 9 osób głosowało za, 3 osoby przeciw, 2 osoby 

wstrzymały się. Dziękuję bardzo, w związku z tym rozumiem, że skreślamy punkt 

dziewiąty, który będzie cofnięty do obrad komisji wspólnej.  

W związku z tym przechodzimy do punktu 3, chyba że ktoś ma jeszcze jakieś uwagi ?               

( nie było).  

 

Punkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XXIX sesji z 29 czerwca 2021. Projekt protokołu Radni mieli 

udostępniony na tabletach, jest udostępniony również w BiP-ie, nie wpłynęły żadne 

poprawki, w związku z czym protokół uważam za przyjęty.  

 

Punkt 4.  

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady w okresie międzysesyjnym przedstawi 

Wiceprzewodniczący Rady pan Grzegorz Cyrulik, proszę bardzo.  

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Cyrulik 

Wykaz pism jakie wpłynęły do Rady Gminy Pawłowice w okresie międzysesyjnym to jest 

od 30 czerwca do 20 września 2021 roku.  

1.Interpelacja radnego Grzegorza Cyrulika w sprawie braku wypłaty dwóch stypendiów 

motywacja; 

2. Bieżąca informacja o działalności Śląskiego Związku Gmin i Powiatów; 

3. Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego unieważniający uchwałę w sprawie 

stypendium Warto się uczyć; 

4. Wynik kontroli przeprowadzonej przez Najwyższą Izbę Kontroli w 26 gminach  

oraz instytucjach administracji rządowej w zakresie ograniczenia spożycia napojów 

alkoholowych; 

5. Projekt stanowiska Zgromadzenia Ogólnego Związku Gmin i Powiatów z września 

2021 w sprawie konsekwencji finansowych wprowadzenia pakietu rozwiązań 

legislacyjnych pod nazwą Polski Ład dla budżetu jednostek samorządu lokalnego; 

6. Wniosek mieszkańca o zmianę miejscowego planu zagospodarowania w Golasowicach;  

7. Zawiadomienie o sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego; 

8. Informacja o przebiegu realizacji budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2021 roku;  

9. Skarga kasacyjna Wojewody Śląskiego od wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w sprawie uchwały z 2012 roku dotyczącej stypendium Szansa 

skierowana do Naczelnego Sądu Administracyjnego; 

10. Pismo Rady Sołeckiej sołectwa Krzyżowice w sprawie dokonania zamiany działki,; 

11. Pismo rodzica w sprawie nie uwzględnienia laureatów konkursów organizowanych 

przez Centrum Edukacji Szkolnej w uchwale dotyczącej stypendium dla uczniów 

pobierających naukę w szkołach na terenie Gminy Pawłowice; 

12. Komunikat Międzywojewódzkiego Cechu Kominiarzy w sprawie akcji "Sadza płonie. 

Czad zabija. Żyj"; 

13. Informacja w sprawie sesji Rady Miejskiej Nowa Dęba; 

14. Petycja w interesie publicznym o podjęcie uchwały dotyczącej niedopuszczenia  

do dyskryminacji w kontekście Narodowego Programu Szczepień, dziękuję bardzo.  

 

 

 

 

 



Punkt 5. 

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Poproszę pana Wójta, panią Zastępcę o informacje odnośnie działalności międzysesyjnej.  

 

Zastępca Wójta Joanna Śmieja 

Szanowni Państwo, przedstawię sprawozdanie międzysesyjne Wójta za okres  

od 29 czerwca do dnia dzisiejszego. Wykonanie budżetu na dzień 31 sierpnia kształtuje 

się następująco: dochody wykonano w wysokości 73 , 07% planu to jest 90 mln zł, 

wydatki wykonano w wysokości 50,01 % planu to jest w wielkości 72 mln zł.  

Gmina na dzień dzisiejszy posiada zadłużenie w wysokości 3 529 000,00 zł, są to 

pożyczki zaciągnięte w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska na programy 

związane z likwidacją niskiej emisji i po uzyskaniu efektu ekologicznego będą one 

oczywiście w części umarzane. Pożyczki te będą spłacane do roku 2025 i 2026.                      

Na drogach gminnych trwają prace przy przebudowie ulicy Kwiatowej w Jarząbkowicach, 

zadanie praktycznie już jest na ukończeniu. Przebudowa ulicy Górka w Pawłowicach 

zadanie jest w trakcie realizacji. Trwa przebudowa drogi do pól ul. Klonowa  

w Pawłowicach. Tutaj przekazano plac budowy wykonawcy robót, zadanie jest 

dofinansowane ze środków Urzędu Marszałkowskiego, zakończenie jest planowane  

w miesiącu listopadzie bieżącego roku. Zakończono przebudowę drogi dojazdowej                    

do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego wraz z parkingiem przy ul. Sienkiewicza w sołectwie 

Golasowice. W zakresie zadań drogowych trwa projektowanie: przebudowa ulicy Jasnej 

w Pielgrzymowicach,  budowa chodnika przy drodze dojazdowej do Szkoły Podstawowej 

w Pielgrzymowicach, przebudowa kanalizacji deszczowej w ciągu ulicy Poprzecznej                     

w Warszowicach, przebudowa ulicy Pieczarkowej oraz budowa drogi gminnej równoległej 

do ulicy Polnej w Pawłowicach. Trwa projektowanie przebudowy ulicy Podlesie                            

w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej w Jarząbkowicach. Budowa drogi gospodarczej przy 

DK 81 pomiędzy ulicą Myśliwską i ulicą Strumieńską -  trwa również projektowanie.  

Projektowana jest poprawa bezpieczeństwa powodziowego poprzez przebudowę systemu 

odwodnienia w centrum Pawłowic. Na drogach należących do innych zarządców dróg 

trwają prace związane z przebudową drogi wojewódzkiej 933 ulica, Pszczyńska  

w Pawłowicach, przebudowa ulicy Wodzisławskiej w Pawłowicach, przebudowa mostu                  

i budowa ronda w Krzyżowicach, budowa chodnika przy ulicy Ligonia w Krzyżowicach 

oraz trwają prace projektowe budowy chodnika przy ulicy Wyzwolenia w Pawłowicach.                 

Z bieżącego utrzymania dróg to trwają prace związane z remontami cząstkowymi 

nawierzchni dróg gminnych oraz naprawą nawierzchni dróg gruntowych.  

Zakończono prace związane z wykonaniem nakładek wielkopowierzchniowych na drogach 

gminnych, wykonano nakładki na 13 odcinkach dróg o łącznej długości 3,5 km. Koszt 

realizacji tego zadania to półtora miliona. Zakończono prace związane  

z powierzchniowym utrwaleniem nawierzchni dróg gminnych, wykonano prace  

na 11 odcinkach o łącznej długości 3 km. Koszt realizacji tego zadania to 500.000,00 zł. 

Na terenie gminy trwają również prace związane z odnową oznakowania poziomego. 

Prowadzone są remonty odwodnienia oraz ścinka poboczy przy drogach gminnych. Trwa 

projektowanie odwodnienia ulicy Sikorskiego w Pielgrzymowicach. Otwarto przetarg  

na zimowe utrzymanie dróg gminnych i powiatowych, ale ze względu na zbyt wysokie 

ceny zaproponowane w ofertach, postępowanie to zostało unieważnione, będzie 

ogłoszony kolejny przetarg. W celu omówienia bieżących problemów w sołectwach  

13 września odbyło się spotkanie cykliczne Wójta z sołtysami, przedstawicielami 

Powiatowego Zarządu Dróg oraz z Policją. W okresie międzysesyjnym odbyły się również 

zebrania sołeckie zwoływane przez sołtysów, takie zebranie odbyły się w Jarząbkowicach 

i w Pielgrzymowicach. W ramach spraw oświetleniowych zakończono budowę oświetlenia 

ulicy Modrzewiowej, Rzecznej i Sikorskiego w Pielgrzymowicach, ulicy Zamkowej  

w Pawłowicach oraz ulicy Górniczej przy blokach 12,13 w sołectwie Pawłowice Osiedle. 

Otwarto również oferty w przetargu na wymianę oświetlenia na ledowe w ramach 

programu Efektywność Energetyczna, jest to już drugi etap realizacji tego zadania. 

Wpłynęły dwie oferty, najtańsza na kwotę 1.719.000,00 zł. Ogłoszono również przetarg 

na dostawę energii dla potrzeb całej Gminy, tutaj otwarcie mamy 14 października.  



Trwają również spotkania z przedstawicielami Polskich Sieci Energetycznych w sprawie 

budowy linii wysokiego napięcia 400kv przez Pielgrzymowice i Jarząbkowice oraz budowy 

stacji transformatorowej w sołectwie Jarząbkowice. W ramach zadań kubaturowych 

rozbudowa Zespołu Szkolno - Przedszkolnego Golasowice, tutaj zadanie zostało 

praktycznie zakończone, trwa rozliczenie inwestycji. Trwa budowa Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych przy ulicy Mickiewicza. Budowa sali gimnastycznej wraz  

z rozbudową Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Krzyżowicach - tam już została 

wyburzona stara sala gimnastyczna. Trwają prace związane z budową kotłowni gazowej, 

remontem szatni i sanitariatów oraz roboty ziemne związane z fundamentami  

pod segment dydaktyczny. Realizowana jest inwestycja termomodernizacja wraz  

z  przebudową budynku Ośrodka Zdrowia przy ulicy Górniczej w sołectwie Osiedle 

Pawłowice. Przebudowa sali zajęć na pracownię elektryczną w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Pawłowicach,  na realizację tego zadania zostały pozyskane środki 

unijne w kwocie 296.000,00 zł. Otwarto przetarg na budowę placu wodnego w sołectwie 

Pawłowice Osiedle, wpłynęły dwie oferty: najtańsza na kwotę 3.088.000,00 zł. W ramach 

funduszu sołeckiego, jeżeli chodzi o Golasowice - Centrum Rekreacji przy budynku 

sportowym przy boisku sportowym w Golasowicach. Po ponownym ogłoszeniu przetargu 

wpłynęło 5 ofert, najtańsza oferta wynosi  57.1 82,00 zł. Wykonano również ekspertyzę 

części budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Warszowicach. W zakresie inwestycji 

wodociągowo-kanalizacyjnych  trwa budowa odcinka kanalizacji tłocznej pomiędzy ulicą 

Zapłocie a ulicą Pszczyńską w Pawłowicach. Realizowana jest budowa studni głębinowych 

na terenie stacji uzdatniania wody w Golasowicach, trwa również budowa odcinka 

kanalizacji grawitacyjnej w rejonie ulicy Borowej od numerów 9e do 7  

w Pielgrzymowicach. Trwają prace przy budowie sieci wodociągowej w rejonie ulicy 

Zjednoczenia w Pawłowicach. W miesiącu sierpniu dokonano odbioru końcowego 

inwestycji dotyczącej budowy kanalizacji grawitacyjno - tłocznej wraz z zabudowaniami 

trzech przepompowni ścieków w rejonie ulicy Borowej, Gruntowej w Pielgrzymowicach,  

w ramach tego zadania wybudowano 4 km sieci grawitacyjnej, 3 kompletne  

przepompownie ścieków i 132 studnie kanalizacyjne. Wykonano odtworzenie nawierzchni 

drogi - ulicy Gruntowej wraz z odtworzeniem istniejących zjazdów. Wyłoniono również 

wykonawcę, który będzie realizował budowę przyłączy kanalizacji sanitarnej przy ulicy 

Borowej oraz Gruntowej. Otwarto przetarg na budowę zbiornika retencyjnego oraz 

przebudowę stacji uzdatniania wody w Golasowicach. Wpłynęła jedna tylko oferta                     

na kwotę 391.000,00 zł na budowę zbiornika, natomiast 698 000,00 koszt przebudowy 

stacji uzdatniania wody. Otwarto również przetarg na budowę odcinka kanalizacji 

sanitarnej wraz z budową pompowni ścieków w Warszowicach przy ulicy Kościelnej.  

Trwa procedura miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części sołectwa 

Warszowice - drugi etap. Projekt planu zostanie wyłożony do publicznego wglądu  

od 27 września do 26 października w Urzędzie Gminy Pawłowice, będzie również 

dostępna na stronie internetowej Gminy. Dyskusja Publiczna odbędzie się  

20 października o godzinie 15:00 w systemie on-line. Wszystkie informacje są dostępne 

na stronie internetowej oraz na tablicach ogłoszeniowych w sołectwie Warszowice  

i Pawłowice. Wystąpiono do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa o przekazania  

na rzecz gminy prawa własności państwowej z przeznaczeniem na realizację celu 

publicznego - budowę drogi obsługującej tereny Katowickiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej. Z tematów ochrony środowiska od lipca do sierpnia doręczono 

właścicielom nieruchomości ponad 3.500 zawiadomień o zmianie stawki opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Podpisano 200 umów dotacji z właścicielami 

nieruchomości na kwotę 1.400.000,00 zł. Do dnia dzisiejszego wymianę kotła 

zrealizowało 61 osób. Od 1 września do 15 października prowadzony jest nabór chętnych 

osób do otrzymania dotacji do wymiany źródeł ciepła w roku 2022. Do tej pory zostało 

złożonych 156 deklaracji. Złożono również wniosek do Narodowego Funduszu Ochrony  

Środowiska o pozyskanie środków finansowych na dofinansowanie zbiórki 

i zagospodarowanie folii rolniczej. Rolnicy złożyli 15 deklaracji, kwota wnioskowana  

do Narodowego Funduszu to 15.000,00 zł. W miesiącu sierpniu przeprowadzono również 

nabór wniosków do projektu unieszkodliwienia wyrobów zawierających azbest, na który 

pozyskano środki unijne w kwocie 975.000,00 zł.  



Do programu zostało złożonych 47 wniosków przez mieszkańców na ogólną kwotę 

612.000,00 zł. W związku z tym, że nie wykorzystano przyznanych środków na usunięcie 

azbestu, na początku przyszłego roku planujemy przeprowadzić dodatkowy nabór 

chętnych. W miesiącu sierpniu rolnicy złożyli 157 wniosków o zwrot części podatku 

akcyzowego z kosztów zakupionego paliwa. Wypłata rolnikom kwoty zwrotu w wysokości 

112.000,00 nastąpi do końca października. Trzy działające na terenie gminy Pawłowice 

spółki wodne skorzystały z dotacji przyznanej przez Gminę i wykonały już pierwsze 

koszenia rowów melioracyjnych o łącznej długości 39 km. Do dnia dzisiejszego podpisano 

9 umów o dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni. Zgodnie z planem trwają 

również nasadzenia drzew wzdłuż dróg gminnych, a pracownicy Gminnego Zespołu 

Komunalnego - dział zieleni prowadzi pielęgnację klombów i terenów zielonych na terenie 

gminy. Z tematów oświatowych w okresie międzysesyjnym: została przedłużona 

kadencja dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących do 31 sierpnia 2025, powierzono 

stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej w Warszowicach pani Annie Foks na okres  

od 1 września 2021 r. do 31 sierpnia 2026 roku. 18 września odbyło się spotkanie Wójta 

z dyrektorami szkół w celu omówienia wniosków do projektu budżetu i tematów 

bieżących. Gminny Zespół Komunalny w okresie wakacji wykonał szereg prac 

malarskich, remontowych w placówkach oświatowych. W okresie wakacyjnym wszystkie 

publiczne przedszkola pełniły dyżury. Od 1 sierpnia w Pawłowicach zostało uruchomione 

nowe niepubliczne przedszkole. Rozstrzygnięto przetarg na dowóz dzieci do szkół, 

przeprowadzono egzaminy na stopień nauczyciela mianowanego. Uruchomiono klasy 

dwujęzyczne w Szkole Podstawowej nr 1 w Pawłowicach, w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Pawłowicach oraz Zespole Szkół Ogólnokształcących. Rozszerzono 

również ilość oddziałów klas mistrzostwa sportowego o klasę VI w Szkole Podstawowej  

nr 1 w Pawłowicach oraz o klasę I w Zespole Szkół Ogólnokształcących. W związku  

z brakiem chętnych nie uruchomiono w roku szkolnym 2021-2022 klasy technik górnik. 

Trwają prace nad uruchomieniem kierunku technik mechanik, zostały podpisane już 

stosowne porozumienia z firmami JBG-2, JAS-FBG oraz JSW.SA. Na zakończenie roku 

szkolnego 2020/2021 uczniowie otrzymali stypendia i nagrody, w sumie otrzymało 

nagrody i stypendia 301 uczniów na ogólną kwotę 151.000,00 zł. Rok szkolny 2021/2022 

rozpoczęło w naszej gminie 2404 uczniów w 116 oddziałach, dzieci w przedszkolach 

publicznych zostało przyjętych 684, zaś do niepublicznych przedszkoli uczęszcza 168 

dzieci. Z funduszu przeciwdziałania alkoholizmowi wspólnie z Gminnym Ośrodkiem 

Kultury, Gminą Biblioteką Publiczną, Gminnym Ośrodkiem Sportu oraz szkołami 

realizowano zajęcia wakacyjne dla dzieci i młodzieży. W ramach przeciwdziałania  

Covid-19 zorganizowano dziewięciokrotnie powszechne punkty szczepień podczas 

organizowanych imprez gminnych. Otrzymaliśmy na promocję szczepień 10. 000,00 zł. 

Środki finansowe zostały przeznaczone na zakupy rzeczowe związane z organizacją 

punktów szczepień. Od 29 sierpnia do 16 września zaplanowano dni promocji zdrowia. 

Był to szereg organizowanych zajęć, imprez sportowych, punktów badań. Dni promocji 

zdrowia realizowane były przez Gminny Ośrodek Sportu, Gminny Ośrodek Kultury, 

Gminną Bibliotekę Publiczną i Urząd Gminy. W ramach profilaktyki zdrowotnej na terenie 

gminy trwa realizacja programu Zdrowy Przedszkolak w przedszkolach publicznych  

jak i niepublicznych oraz program wczesnego wykrywania boreliozy.  

Od 13 września do dnia dzisiejszego trwała kwalifikacja wojskowa. Przygotowano  

199 wezwań. W miesiącu sierpniu przeprowadzono test sprawności syren, dokonano 

zakupu wyposażenia strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Jarząbkowice. 

Przyznano dotacje dla OSP Pielgrzymowice, przeprowadzono coroczne przeglądy wozów 

bojowych. W poszczególnych jednostkach zakończyły się zebrania sprawozdawczo-

wyborcze. Od 1 kwietnia do 30 września trwa Narodowy Spis Powszechny,  na dzień  

14 września spisanych mamy 76% mieszkań na 5 161 podlegających spisowi mieszkań. 

W okresie międzysesyjnym w punkcie kurierskim przyjęto 1247 spraw to jest ponad  

17 spraw dziennie.  

W Ośrodku Pomocy Społecznej w okresie międzysesyjnym zorganizowano wycieczkę  

dla osób niepełnosprawnych, ośrodek kontynuuje wydawanie paczek żywnościowych  

dla osób najbardziej potrzebujących. Odbyło się również posiedzenie Zespołu 

Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  



Prowadzona jest świetlica "Różowe okulary", placówka Wsparcia Dziennego, dzieci 

uczestniczą w zajęciach sportowych, logopedycznych, w warsztatach ruchowych  

oraz w spotkaniach edukacyjnych. Podczas wakacji dla dzieci zorganizowano szereg 

wycieczek, osoby potrzebujące wsparcia psychologicznego mogą je otrzymać w siedzibie 

Ośrodka lub telefonicznie. Na bieżąco jest świadczona pomoc w ramach pomocy 

społecznej, funduszu alimentacyjnego oraz świadczeń rodzinnych.  

Gminny Ośrodek Sportu w okresie międzysesyjnym zorganizował lub też odbywały się  

w Ośrodku imprezy zorganizowane przez różne organizacje. Regularnie prowadzone są 

seanse saunowe, odbywały się turnieje tenisa ziemnego, zorganizowano kolejny turniej 

piłki nożnej w ramach Pucharu Sołectw. Wspólnymi siłami jednostek organizacyjnych 

Gminy został przygotowany Pawłowicki bieg dzieci i młodzieży oraz bieg na 5 km.  

W okresie wakacyjnym odnotowano dużą liczbę wejść na gminne obiekty sportowe. 

Popularnością cieszył się basen około 290 osób dziennie, a natomiast z sauny korzystało 

około 17 osób dziennie. Boiska piłkarskie, korty tenisowe oraz boisko do siatkówki 

plażowej w okresie wakacyjnym lipiec - sierpień odnotowano ogółem około 600 wejść.   

W okresie międzysesyjnym Gminna Biblioteka Publiczna oraz filie zorganizowały zajęcia 

wakacyjne, imprezy w plenerze. W ramach dni promocji zdrowia zorganizowano Eko 

Warsztaty oraz zajęcia dla najmłodszych. Z okazji jubileuszowej edycji Narodowego 

Czytania prezentowany był utwór Gabrieli Zapolskiej "Moralność pani Dulskiej". Filia 

Golasowice mieszcząca się w Zespole Szkolno-Przedszkolnym została ponownie otwarta 

po rozbudowie szkoły.  

W okresie międzysesyjnym w Gminnym Ośrodku Kultury realizowano również szereg 

wydarzeń, między innymi wakacyjne warsztaty, koncerty, festyny, spektakle, kino, 

plenerowe, pikniki, dyskoteki. 1 września odbyła się inauguracja roku szkolnego ogniska 

muzycznego. W ognisku rozpoczęło naukę 76 dzieci, natomiast do udziału w zajęciach 

prowadzonych przez instruktorów w GOK-u zgłosiło się ponad 300 osób.  

W ramach współpracy umowy z telewizją TVT wyprodukowano audycję z Gminy 

Pawłowice, którą wyemitowano na antenie telewizji 18 sierpnia i 15 września. Audycja 

jest również dostępna na stronie internetowej Gminy Pawłowice.  

Rada Sołecka Pawłowice z mieszkańcami sołectwa Pawłowice, strażą pożarną oraz 

jednostkami organizacyjnymi gminy i pracownikami Urzędu zorganizowała dożynki 

gminno-powiatowe.  

W ramach funduszy zewnętrznych w ramach programu modernizacja energetyczna 

budynków użyteczności publicznej objęto modernizacją energetyczną dwa nasze obiekty:  

Zespół Szkolno-Przedszkolny Krzyżowice oraz Szkoła Podstawowa w Pielgrzymowicach, 

tutaj środki finansowe unijne na ten cel to 1.342.000,00 zł.  

28 lipca w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład złożono wnioski o dofinansowanie 

inwestycji takich jak: poprawa jakości systemu wodociągowego w Gminie Pawłowice, 

wnioskowane dofinansowanie to 11.400.000,00 zł. Kolejny wniosek dotyczył przebudowy 

ulicy Podlesie w Pielgrzymowicach i ulicy Bocznej w Jarząbkowicach i tutaj wniosek 

dotyczył poprawy układu komunikacyjnego, wnioskowane dofinansowanie to 

7.200.000,00 zł. I oczywiście trzeci wniosek: budowa wodnego placu zabaw w Gminie 

Pawłowice wnioskowane dofinansowanie to 2 700 000,00 zł. 20 sierpnia w ramach 

rządowego Funduszu Rozwoju Dróg złożono wniosek o dofinansowanie inwestycji 

przebudowa ulicy Zapłocie w Pawłowicach I etap, wnioskowane dofinansowanie to kwota 

1 100 tyś. zł. To wszystko w zakresie sprawozdania z okresu międzysesyjnego 

Szczegółowe informacje – zał. nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Czy ze strony Komisariatu Policji jest chęć zabrania głosu? Poproszę w takim razie Pana 

zastępcę Sebastiana Dzidę.  

Zastępca Komendanta Policji Sebastian Dzida 

Dzień dobry państwu nazywam się Sebastian Dzida, jestem Zastępcą Komendanta 

Komisariatu Policji w Pawłowicach. Komendant prosił mnie żebym na sesji Rady Gminy 

przedstawił analizę za okres 15 czerwiec - 21 wrześień dotyczące przestępstw  

i wykroczeń, jakie miały miejsce na terenie Gminy Pawłowice. 

Jeżeli chodzi o przestępstwa kryminalne jakie  były, do jakich doszło mieliśmy 19 takich 

zdarzeń, z czego dwa zdarzenia to były kradzieże pojazdów,  w obydwóch przypadkach 



udało nam się odzyskać te pojazdy i ustalić sprawców przestępstw, dodatkowo                          

5 kradzieży z włamaniem, 5 przestępstw dotyczących zniszczenia cudzej rzeczy  

oraz 7 kradzieży traktowanych jako inne kradzieże. I tak od 15 czerwca mieliśmy: 

28 czerwca w Golasowicach kradzież pojazdu z samochodu marki Fiat Ducato, 

28 czerwca w Pawłowicach na ulicy Katowickiej miało miejsce włamanie do stojaka                   

na butle z gazem. W okresie między 7 a 8 lipca w Pniówku przy ulicy Dąbkowej                         

doszło do zniszczenia wiaty przystankowej, między 10 a 12 lipca w Warszowicach przy 

ulicy Pszczyńskiej miała miejsce kradzież roweru górskiego, 19 lipca w Pawłowicach przy 

ulicy Pukowca doszło do zniszczenia rolety antywłamaniowej, 27 lipca w Warszowicach 

na ulicy Pszczyńskiej doszło do kradzieży katalizatora z samochodu - w przypadku tego 

przestępstwa, tej kradzieży katalizatora udało się policjantom, co prawda nie z naszej 

jednostki natomiast z Knurowa, zatrzymać grupę międzynarodową, bo tam byli 

obywatele Gruzji, Polski, którzy dokonywali tych przestępstw, zostali tymczasowo 

aresztowani. Nasze postępowanie zostało połączone do ich postępowań z racji tego,  

że tam policjanci ujawnili i zatrzymali sprawcę. 7 sierpnia w Pawłowicach przy ulicy 

Polnej miała miejsce kradzież drugiego pojazdu Opel Corsa - ten pojazd tak samo został 

odzyskany i sprawca został zatrzymany. W okresie między 3 a 17 sierpnia  

w Krzyżowicach przy ulicy Zwycięzca miały miejsce kradzieże z włamaniem do baków 

sprzętu budowlanego. Mieliśmy 4 tego typu przestępstwa: 1 włamanie, 3 kradzieże,  

w przypadku ostatniej kradzieży, która miała miejsce 8 września udało się zatrzymać 

nam tego sprawcę na gorącym uczynku. 26 sierpnia w Warszowicach na ulicy 

Pszczyńskiej miała miejsce kradzież elektronarzędzi z terenu posesji, 1 września  

w Pawłowicach przy ulicy Mickiewicza doszło do zniszczenia powłoki lakierniczej 

samochodu, został on porysowany przez sprawcę. Ostatnie to 4 września 

w Warszowicach przy ulicy Poprzecznej miało miejsce włamanie do budynku 

gospodarczego, skąd skradziono elektronarzędzia i narzędzia budowlane, w tym 

przypadku też sprawca został zatrzymany na gorącym uczynku. Jeśli chodzi                              

o wykroczenia kryminalne, czyli kradzieże i zniszczenia to mieliśmy ogólnie 33 takie 

zdarzenia. Doszło do 9 kradzieży paliwa, 11 kradzieży sklepowych, 2 kradzieży tablic 

rejestracyjnych, 4 przestępstwa zniszczenia mienia i 7 innych kradzieży.  

Jeżeli chodzi o zdarzenia drogowe jakie miały miejsce na terenie gminy Pawłowice  

w ostatnich trzech miesiącach to były aż 83 tego typu zdarzenia, z czego doszło                      

do 4 wypadków drogowych i 79 kolizji. Wypadki drogowe jakie miały miejsce to 24 lipiec 

Pawłowice ulica Pszczyńska, tam jest zderzenie motocyklisty z samochodem osobowym               

i jedna osoba została poszkodowana w wyniku tego zdarzenia, kolejne 2 sierpnia            

na obwodnicy w Pawłowicach 2 samochody osobowe się zderzyły, jedna osoba 

poszkodowana, 26 sierpnia w Pawłowicach na DK 81 zderzenie 2 samochodów i tam też 

dwie osoby były pokrzywdzone, 15 września na DK 81 zderzenie samochodu z maszyną 

rolniczą, 2 osoby poszkodowane. Nie mieliśmy na szczęście zdarzeń z wypadkiem 

śmiertelnym. Jeżeli chodzi o efektywność wykroczeń i działanie policjantów w kwestiach 

wykroczeń: nałożono 209 mandatów karnych, policjanci zastosowali 327 pouczeń 

i 29 wniosków do sądu o ukaranie za popełnione wykroczenie. Ogólnie przeprowadzono 

1356 interwencji policyjnych, z czego 1121 to interwencje policyjne publiczne,  

a 49 interwencje domowe. Policjanci w okresie od 15 czerwca do 21 września ogólnie 

zatrzymali 29 osób, z czego 8 osób byli to nietrzeźwi kierujący, zatrzymano  

15 poszukiwanych i ujęto sześciu sprawców przestępstw kryminalnych. Dodatkowo 

mieliśmy 25 służb ponadnormatywnych w patrolach dwuosobowych, z czego 20 tych 

służb mieli policjanci komisariatu policji Pawłowicach, natomiast 5 służb to byli policjanci 

Wydziału Ruchu Drogowego z Komendy Policji w Pszczynie. Łącznie policjanci na tych 

służbach ponadnormatywnych przeprowadzili 140 interwencji, dokonali 53 kontroli 

pojazdów, wylegitymowali 144 osoby, zatrzymali na gorącym uczynku przestępstwa  

3 osoby, wobec 34 osób zastosowali postępowanie mandatowe, a 26 osób zostało 

pouczonych za wykroczenia.  

 

 

 

 



Punkt 6. 

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Poproszę przewodniczących komisji o informację, poczynając od Przewodniczącej Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego pani Karoliny Szymaniec-Mlickiej.  

Radna Karolina Szymaniec – Mlicka Przewodnicząca Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego 

W okresie międzysesyjnym Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego odbyła  

3 posiedzenia: w dniu 7 września, 14 września i w dniu dzisiejszym  tj.21 września. 

Każde z tych posiedzeń składało się z części wspólnej oraz w dniu 14 września także  

w części właściwej dla Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego. W dniu 7 września 

opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice 

uprawnień w zakresie określania wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów, 

rozmawialiśmy także nad prośbami, które wpłynęły na ręce Przewodniczącego odnośnie 

stypendium Sportowiec, opiniowaliśmy przedstawiony przez pana Wójta projekt uchwały 

określający wysokość stawek podatku od nieruchomości. W projekcie przedstawionym 

przez Pana Wójta założono maksymalne dopuszczalne ustawą stawki podatku  

od nieruchomości. Analizowaliśmy także wnioski, jakie nasuwały się urzędnikom 

odpowiedzialnym za stypendia odnośnie realizacji uchwał stypendialnych w roku 2021                   

i odpowiednio dostosowaliśmy projekty uchwał do wniosków płynących już z ich 

realizacji. Opiniowaliśmy projekt uchwały w sprawie uchylenia konkursów uczniów,                    

tu Rada Gminy zdecydowała o pozostawieniu konkursu dla najlepszego absolwenta.  

W dniu 14 września rozmawialiśmy o kwestiach budżetowych oraz o Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Analizowaliśmy także pismo, które wpłynęło do Rady Gminy                    

od Rady Sołeckiej Krzyżowic w kwestii zamiany działek. W części właściwej dla Komisji 

Gospodarki i Mienia Komunalnego analizowaliśmy stan zagospodarowania mienia 

gminnego, zostało nam szczegółowo przedstawione jak wygląda w chwili obecnej 

wykorzystanie tego imienia i propozycje zmian. W dniu dzisiejszym spotkaliśmy się 

jeszcze przed sesją aby zaopiniować ostatnie zmiany w projekcie  budżetu i Wieloletniej 

Prognozy Finansowej,  oraz aby ostatecznie zaopiniować i potwierdzić uchwały 

dotyczącej stypendium dla uzdolnionych uczniów.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

W zastępstwie przewodniczącego pana Zbigniewa Duszę poproszę Wiceprzewodniczącego 

Komisji Działalności Społecznej Pana Janusza Harazina.  

Wiceprzewodniczący Komisji Działalności Społecznej Janusz Harazin 

Tak jak wspominała przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego, Komisja 

Działalności Społecznej również spotkała się 3 razy. 14 września oraz 21 września przy 

czym tak jak moja przedmówczyni wspomniała 7 września i 21, czyli dzisiaj, 

obradowaliśmy wspólnie, 14 września również, aczkolwiek mieliśmy jeszcze dodatkowy 

temat na odrębnej komisji. Podjęliśmy rozmowy na temat systemu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie na terenie gminy oraz pomocy społecznej bezdomnym, 

niepełnosprawnym, nieprzystosowanym w okresie pandemii.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Następnie poproszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Krzysztofa Worynę.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Woryna 

W okresie międzysesyjnym Komisja Rewizyjna nie odbyła żadnego spotkania.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Dziękuję i na koniec, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Tomasz 

Żuchowski  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Tomasz Żuchowski 

W okresie międzysesyjnym komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie odbyła żadnego 

posiedzenia.  

 

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Przystępujemy do rozpatrywania zasadniczych punktów dzisiejszej sesji. Materiały  

i projekty uchwał były omawiane na posiedzeniach Komisji Gospodarki i Mienia 

Komunalnego oraz Komisji Działalności Społecznej w dniach 7, 14 i 21 września. Radni 

mają je udostępnione na tabletach, a mieszkańcy mają je widoczne w BiP-ie.  



Punkt 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pawłowice 

na lata 2021-2026. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz Działalności Społecznej głosami: 7 za, 1 przeciw, 

i 5 wstrzymujących się. Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję w tym punkcie? (nie było). 

W takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2021-2026 -  8 radnych 

głosowało za, przy 6 wstrzymujących się. 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Piotr Fojcik, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Andrzej Szaweł, 

Krzysztof Woryna 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Dusza 

Uchwała nr XXX/316/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Pawłowice na lata 2021 – 2026 stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

 

Punkt 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały nr XXIII/231/2020 Rady Gminy Pawłowice  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021. Projekt uchwały również 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego oraz 

Komisję Działalności Społecznej:  8 głosów za, 1 przeciw, przy 4 wstrzymujących się. 

Czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? ( nie było)  

Przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały  

nr XXIII/231/2021 Rady Gminy Pawłowice w sprawie: uchwalenia budżetu gminy 

Pawłowice na rok 2021- 8 radnych głosowało za i 6 wstrzymało się od głosu.  

Wyniki imienne: 

ZA (8) Piotr Fojcik, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, 

Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Irena Grabowska, Janusz Harazin, Andrzej Szaweł, 

Krzysztof Woryna 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Dusza 

Uchwała nr XXX/317/2021  w sprawie zmian uchwały nr XXIII/231/2020 Rady 

Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2021 

stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

Punkt 9.  -  zdjęty z porządku obrad. 

 

Punkt 10.  

Przechodzimy w takim razie do punktu 10 - podjęcie uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie sposobu ustalania cen za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka Sportu. Komisja Gospodarki i Mienia 

Komunalnego głosowała 8 za, Komisja Działalności Społecznej głosowała 5 za. Czy ktoś 

chciałby podjąć dyskusję w tym temacie?  ( nie było). 

W takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: uchylenia 

uchwały w sprawie sposobu ustalania cen za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka Sportu - 14 radnych głosowało za przyjęciem 

tej uchwały. 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz 

Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Dusza 



Uchwała nr XXX/318/2021 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie sposobu 

ustalania cen za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 

Gminnego Ośrodka Sportu stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

 

Punkt 11.  

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice uprawnienia  

w zakresie określania wysokości cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka Sportu w Pawłowicach. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia Komunalnego  

7 głosów za i 1 wstrzymującym się oraz Komisję Działalności Społecznej 5 głosów za. 

Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję? Nie widzę.  

Przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie: powierzenia Wójtowi 

Gminy Pawłowice uprawnienia w zakresie określania wysokości cen i opłat za korzystanie 

obiektów urządzeń użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka Sportu w Pawłowicach. 

Obwieszczam, że 13 radnych głosowało za, przy 1 radnym wstrzymującym się.  

Wyniki imienne: 

ZA (13) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Janusz 

Harazin, Damian Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej 

Szaweł, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna, Tomasz Żuchowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Karolina Szymaniec-Mlicka 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Dusza 

Uchwała nr XXX/319/2021 w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pawłowice 

uprawnienia w zakresie określania wysokości cen i opłat za korzystanie 

z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej Gminnego Ośrodka Sportu  

w Pawłowicach stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

 

Punkt 12. 

Przechodzimy do punktu 12. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielania 

stypendium dla uczniów pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie 

Gminy Pawłowice. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 

Gospodarki i Mienia Komunalnego wspólnie z Komisją Działalności Społecznej -                       

10 głosów za i 3 wstrzymujące się. Czy ktoś chciałby podjąć dyskusję w punkcie 12 ?                

( nie było).  W takim razie przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały  

w sprawie warunków udzielania stypendium dla uczniów pobierających naukę w szkołach 

zlokalizowanych na terenie Gminy Pawłowice - 11 radnych głosowało za, 3 wstrzymało 

się od głosu. Dziękuję bardzo.  

Wyniki imienne: 

ZA (11) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Irena Grabowska, Damian Herman, Helena 

Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina Szymaniec-Mlicka, 

Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Fojcik, Janusz Harazin, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Dusza 

Uchwała nr XXX/320/2021 w sprawie warunków udzielania stypendium dla 

uczniów pobierających naukę w szkołach zlokalizowanych na terenie Gminy 

Pawłowice stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

 

Punkt 13.  

Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał dotyczących konkursów dla uczniów. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Mienia 

Komunalnego wspólnie z Komisją Działalności Społecznej 9 głosów za, 5 głosów 

wstrzymujących się. Czy ktoś chciałby zabrać głos? - nie było. W takim razie 

przechodzimy do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchylenia uchwał 

dotyczących konkursów dla uczniów: 12 radnych głosowało za, 2 wstrzymało się  

od głosu. Dziękuję bardzo. 

 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) Grzegorz Cyrulik, Dariusz Czakon, Piotr Fojcik, Irena Grabowska, Damian 

Herman, Helena Matera, Henryk Opacki, Bogusława Pietrek, Andrzej Szaweł, Karolina 

Szymaniec-Mlicka, Kamil Wawrzyczek, Krzysztof Woryna 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Janusz Harazin, Tomasz Żuchowski 

NIEOBECNI (1) Zbigniew Dusza 

Uchwała nr XXX/321/2021  w sprawie uchylenia uchwał dotyczących 

konkursów dla uczniów stanowi  zał. nr 8 do protokołu.  

 

Punkt 14.  

Informacje Pana Wójta i przewodniczącego Rady. Czy pan Wójt?  

Franciszek Dziendziel - Wójt 

Szanowni Państwo, 25 wrzesnia tj. w najbliższą sobotę odbywa się święto karpia, święto 

śląskie z obecnością Pani Marszałek, serdecznie wszystkich zapraszamy. Rano od 9:00 

konkurs kulinarny szkół gastronomicznych, a następnie konkursy dla dzieci,  

dla młodzieży. Można zobaczyć przygotowanie potraw z ryb, można również poczęstować 

się, będzie duża patelnia przygotowana z rybą. Można będzie kupić rybę, będą różne 

atrakcje, a na zakończenie o godzinie 16:00 nastąpi wręczenie nagród dla wszystkich, 

którzy biorą udział w tych konkursach. O 17.00 niespodzianka - koncert. Serdecznie 

wszystkich zapraszamy.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Ja ze swojej strony chciałbym Wam życzyć radosnego święta karpia, chociaż mam 

oczywiście świadomość, że nie dla wszystkich „istot” będzie to radosny dzień. Ze swej 

strony nie będę w stanie uczestniczyć, bowiem mam również inne jeszcze obowiązki. 

Chciałbym podziękować, że Komisje przechodzą czasem bardzo burzliwie, ale sesja jest 

już wyciszona, za to bardzo dziękuję wszystkim radnym.  

 

Punkt 15. 

Czy ktoś ma jeszcze jakiś wolny głos lub wniosek?  

Radny Andrzej Szaweł 

Panie Wójcie, tydzień temu w poniedziałek byliśmy na spotkaniu tutaj jako sołtysi. 

Poruszałem tu jeden taki temat, bardzo wstydliwy dla Gminy, że przez tydzień czasu nie 

można było zasypać dziur na ulicy Szybowej skrzyżowanie - wyjazd na DK 81, naprawdę 

wstyd mi jest. Dzisiaj dostałem informacje, że wczoraj tam się wywróciła śmieciarka. 

Tam to nie są dziurki, to są dziury, proszę państwa, obiecano mi to, że zostanie to do 

końca tygodnia zeszłego zrobione. Dalej to nie jest zrobione, ludzie mnie atakują, a z tej 

drogi korzysta bardzo dużo ludzi, to jest wyjazd taki boczny, a tym bardziej, że pod górę 

tam nie można przejechać. Zresztą mówiłem już na ten temat. Panie Wójcie nie wiem, 

do kogo się zwrócić, bo po prostu jest mi wstyd.  

Franciszek Dziendziel - Wójt 

Na komisji nie było dyrektora Zespołu Komunalnego, ma przekazane żeby zasypać 

dziurę, jest przetarg na cząstkowe uzupełnianie ubytków w drogach, zostaje w tej chwili 

rozstrzygany i firma,  zarówno wjazd do Zespołu Komunalnego, jak i tamto ma załatać, 

niestety zlecenie, podpisanie umowy chwilę trwa.  

Przewodniczący Rady Damian Herman 

Poproszę pana Krzysztofa Worynę.  

Radny Krzysztof Woryna 

Ja odnośnie opinii wydawanych przez Radę Oświaty, tutaj mieliśmy opinię samorządu 

uczniowskiego. Przypuszczam, że to też jest Rada Osiedlowa, raczej Młodzieżowa Rada 

Gminy i tu jest coś takiego, że uczniowie negatywnie zaopiniowali powyższy projekt 

uchwały, proponowany przez Radę Gminy Pawłowice i chciałem tak sprostować  

na przyszłość, tak dla innych, że właśnie nie wszystkie projekty, a tak naprawdę 99,8% 

projektów uchwał daje zazwyczaj Wójt, nie Rada Gminy, Rada Gminy robi to 

sporadycznie, bo też ma niewielkie możliwości składania jakichkolwiek uchwał, są ale są 

niewielkie.   



Przewodniczący Rady Damian Herman 

Czy Pan Wójt zabierze głos? ( nie zabrał). Poproszę w takim razie teraz pana Grzegorza 

Cyrulika.  

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Cyrulik 

Drodzy Państwo, ja chciałbym podziękować Pani Dyrektor Ganiek za zaproszenie mnie 

jak również pozostałych radnych do Narodowego Czytania, miałem zaszczyt gościć w 

naszej Dwójce ( Zespół Szkolno - Przedszkolny w Pawłowicach), powiem Wam byłem 

zachwycony wyposażeniem szkoły tak, że myślę, że naprawdę szkoła jest dobrze 

zarządzana na Osiedlu. Parkingi, z którymi tam się borykają mieszkańcy i szkoła to 

należy do zadań Gminy, także tutaj nie będę oceniał kto jest winien, ale naprawdę szkoła 

jest bardzo dobrze wyposażona. Miałem okazję porozmawiać i z dziećmi i z pedagogami  

i z Panią Dyrektor, naprawdę nie mamy się czego wstydzić, mamy dobrze wyposażone 

placówki szkolne, oby tak dalej we wszystkich placówkach jak jest na razie na Osiedlu. 

To dziękuję, to jest raz, a druga sprawa, którą chciałem poruszyć to panie Wójcie, 

tydzień temu na Komisji zapewniał nas Pan, że Pan nie występował do KOWR-u  

o przekazanie terenów, a teraz w sprawozdaniu słyszę, że Pan wystąpił teraz w okresie 

międzysesyjnym i chciałbym wyjaśnić to, czy był to jakiś wniosek czy nie było wniosku?  

Franciszek Dziendziel - Wójt 

Na ostatniej komisji było to pytanie zadane przez pana Janusza w sprawie terenu 

Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, że dzierżawca wcześniejszy nie może 

uzyskać zgody na kolejną dzierżawę działek, bo tam jest ich chyba kilkanaście tych 

działek. W związku z tym przekazałem, że Gmina wystąpiła o przekazanie działek  

pod PSZOK i pod drogi. Takowe pisma zostały złożone. Czekamy dalej  

na rozstrzygnięcie, wstępna informacja była, że od drogi dostaniemy, ale na razie 

dysponowanie tylko na teren pod PSZOK otrzymaliśmy. Jeszcze tej umowy notarialnej 

nie było, rzekomo ma być w najbliższym czasie. Natomiast na pozostałe tereny Gmina 

nie składała i nie może składać, ponieważ prawo pierwokupu ma Katowicka Specjalna 

Strefa Ekonomiczna. Dziękuję.  

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Cyrulik 

To może jeszcze dalej pociągnąć ten temat, Panie Wójcie. Pytaliśmy kilka razy czy 

składał pan wniosek o przejęcie dróg obsługujących Strefę, zapewniał nas pan i myślę, 

że pan tego się nie wyprze, że wystąpił Pan tylko o poszerzenie ulicy Mickiewicza. 

Dlatego jeszcze raz dzisiaj pytam czy tylko o poszerzenie ulicy Mickiewicza czy również  

o drogę, która ma iść wewnątrz terenów przeznaczonych pod strefę, a konkretnie chodzi 

o ten środkowy pas, który jest w planie zagospodarowania przestrzennego.  

Franciszek Dziendziel - Wójt 

W planie zagospodarowania przestrzennego jest droga zarówno Mickiewicza, Nowa, 

obwodnica i również droga częściowo tutaj w Strefie. To jest kompetencja Gminy, nie 

Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej i taki wniosek został złożony.  

Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Cyrulik 

Zostaliśmy Panie Januszu wprowadzeni w błąd, ale trzeba starać się dalej. 

Franciszek Dziendziel - Wójt 

Pan Janusz pytał czy wystąpiliśmy o grunt, o teren. Tak jak mówię, my nie możemy tam, 

wystartować, natomiast jest prawo pierwokupu. Jest to jedyna, jeszcze chyba ostatnia 

strefa ekonomiczna na terenie Śląska, a po wcześniejszych tutaj perturbacjach,  

po wcześniejszych pismach i wystąpieniach między innymi do KOWR-u, KOWR 

szczegółowo sprawdza interes prawny danych dzierżawców, danych wnioskodawców, tak 

jak gmina, tak osoby prywatne. A czy ktoś składał, bo tutaj rozumiem Pan Janusz mówił 

Pan  składał o wydzierżawienie, czy ktoś inny składał, na ten moment takich 

informacji my nie dostajemy. Dziękuję bardzo.  

Radny Janusz Harazin 

Ja się jeszcze odniosę, bo kilka razy mnie tu wspomniano. Rzeczywiście gdzieś tam na 

komisji było mówione tylko o drodze Mickiewicza. Dlatego jestem też teraz zaskoczony 

tą informacją, prawdopodobnie dzierżawca mógł przez to nie dostać przedłużenia 

umowy, bo droga która ma być tam wbudowana jest w samym centrum właśnie tych pól, 

więc też jestem zaskoczony tą informacją. Dziękuję bardzo.  



Przewodniczący Rady Damian Herman 

Dziękuję, ze swojej strony chciałbym dodać, że też miałem przyjemność czytać o POLI, 

dzięki czemu wiem co mam robić jako rodzic kiedy dziecko mi się zgubi i dziecko też wie 

co ma robić kiedy się zgubi. Bardzo pouczające było tegoroczne narodowe czytanie. 

W związku z tym, że wyczerpaliśmy wszystkie punkty chciałbym zamknąć dzisiejszą 

XXX sesję Rady Gminy Pawłowice. Dziękuję bardzo.  


